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در ـ فضای ـ مجـازی #  پرسه ـ 

نسلکشیداریمتانسلکشی!
 الهام عابدینی با اشــاره به اقدام عجیــب ترامپ در دیدار با رئیس جمهور 
آفریقای جنوبی و ادعای اینکه آفریقای جنوبی اقدام به پاک ســازی نســلی 
آمریکایی ها کرده اســت! نوشــت: »چیزی که ترامپ بهش میگه نسل کشی 
و پاک ســازی نژادی اینه: در طول ۴ سال گذشته ۲۲۵ کشاورز در آفریقای 
جنوبی کشته شــده اند که ۱۰۱  نفرشان هم سیاه پوست بودند. به این میگه 
نسل کشی و پاک سازی سفیدپوستان اما به قتل عام بیش از ۵۰هزار فلسطینی 

در غزه از اکتبر ۲۰۲۳ نمیگه نسل کشی!«
آدرسغلط

 عبدالله گنجی: »امروز ترامپ علت کشتن دو صهیونیست دوآتشه در آمریکا 
را یهودی ستیزی دانست. دانشجویان تظاهر کننده آمریکا را نیز یهودی ستیز 
اعلام کردند... حمایت از ملت فلســطین را این طور معنا می کنند! نمی دانم 
چرا برای شهادت ۵۵هزار غزه ای کســی از عبارت مسلمان ستیزی استفاده 

نمی کند؟ تروریست و حقوق بشر را نیز همین طور معنا دهی می کنند.«
تقلیدزیبا

 کاربــری با انتشــار ایــن تصویر از 
یحیی ســنوار و الیاس رودریگز قاتل 
نوشت: »گاهی  اسرائیلی  دیپلمات  دو 
اوقات کپی ها هم بــه زیبایی اصل ها 

میشن...«
واکنشطبیعی

بهبیتفاوتیدولتها
کــه  »کاری  اکبــرزاده:  محمــد   

الیاس رودریگز انجام داد )به هلاکت رســاندن ۲ کارمند ســفارت اسرائیل 
در واشــنگتن( یک واکنش طبیعی نســبت به بی تفاوتی دولت ها به کشتار 
و نسل کشی وحشیانه رژیم در غزه است. منتسبین به رژیم صهیونیستی در 
هیچ جای جهان امنیت نخواهند داشــت و این را خودشان بهتر از هر کسی 

می دانند!«
اتمیهایمخالفغنیسازی!

 کاربــری با انتشــار ایــن تصویر از 
رونمایی آخرین بمــب اتم آمریکایی، 
نوشــت: »تنها کشــوری که از بمب 
اتم اســتفاده کرده آمریکاست. آخرین 
کشــوری که از یه بمــب اتم رو نمایی 
کرده هم آمریکاســت. بعد ناشــتا یه 

چیزی می خوره به ما میگه غنی سازی هم نداشته باشید!«
 فردوس هم نوشت: »آمریکا یک سال زودتر از موعد از جدیدترین بمب اتم 
خودش رونمایی کرده و خیلی شیک با لبخند و کراوات با مرگبارترین سلاح 
کشــتارجمعی روی زمین عکس یادگاری میگیــرن و بهش افتخار میکنن! 
همین کشــوری که هزاران کلاهک اتمی داره عضو NPT نیســت و به هیچ 
قانــون و اصولی پایبند نیســت با قلدری تمام میگه ایــران نفت داره انرژی 
هسته ای حتی صلاح آمیز هم نباید داشته باشه! بعد عقل اصلاح طلب و برانداز 

میگه تحریم ها تقصیر کیه؟! آفرین، ایران!«
بهیادشهیدجمهور

 فارس پــلاس ایــن تصویــر را به 
اشتراک گذاشت و نوشت: »دبستان 
روســتایی محروم در گیلان، به یاد 

شهید جمهور«.
اگربرعکسبود
چهمیشد؟

 امیــر ایراندوســت: »یه عوضی با 
ماشــین حمله میکنه بــه تظاهرات 

حامیان فلسطین در هلند و چند نفر رو زخمی میکنه و یکی رو زیر میگیره. 
اگه این اتفاق برعکس افتاده بود رسانه های دنیا داشتن با عبارت یهود ستیزی 
ایــن فیلــم رو همه جا پخش می کردنــد. ولی خب چون برعکســه موضوع 

رسانه های غربی کاملًا بایکوت کردند.«

با پرسه ای در فضای مجازی با موضوعات مختلفی روبه رو می شویم 
که مورد توجه کاربران قرار گرفته است. انتشار این مطالب 

به معنی تأیید همه آنها از سوی کیهان نیست.

آتشسوزیمهیبدربیمارستان
درشهر مایکل زایشگاهســنت و
و بیمــاران انگلیس، بریســتول
مراجعانبهویژهزنانبارداررادچار

وحشتواضطرابکرد.
صداوســیما،  خبرگزاری  گزارش  به 
مقامات بیمارستان می گویند پس از وقوع 

این آتش ســوزی بزرگ شماری از زنان باردار و زنانی را که تازه وضع 
حمل کردند به همراه نوزادان شان از محل خارج کردند.

به گفته شاهدان، در آغاز این آتش سوزی، زنگ خطر بیمارستان 
به صدا درآمد کمی بعد برق بیمارســتان قطع شــد و بیمارستان در 
تاریکــی فرو رفت که بر وحشــت و اضطراب بیمــاران و کارکنان و 

مراجعان افزود.
هنوز از صدمات جانی و خسارات این آتش سوزی گسترده خبری 
منتشر نشده است، اما شاهدان می گویند شماری از زنان باردار دچار 

مشکلات جسمانی شدند.
پس از وقوع آتش ســوزی ده ها آمبولانــس، خودرو های امدادی، 

آتش نشانی و پلیس به طرف بیمارستان روان شدند.
رســانه ها در انگلیس می گویند سقف بیمارستان شعله ور شد که 
مسئولان فنی بیمارستان گفتند احتمالاً منشأ آتش سوزی پنل های 

خورشیدی تعبیه شده در سقف بیمارستان بوده است.
مقامــات بیمارســتان در توصیف بزرگی آن می گویند ســالانه 
 حدود پنج هزار نوزاد در این بیمارســتان متولد می شــود که معادل

روزانه ۱۴ نوزاد است.
مقامات پلیس و آتش نشــانی می گویند آتش مهار شده است، اما 
علت آتش سوزی معلوم نیست و تحقیقات در این باره آغاز شده است.

آتش سوزی 
در بیمارستان

انگلیس

بــه ویتنــام تکنولــوژی وزارت
مخابراتی ســرویسهای تهیهکنندگان
اینکشوردستوردادهپیامرسانتلگرام
رابهدلیلهمکارینکــردندرمبارزه
علیهجرائمیکهعلیهکاربرانآنانجام

میشود،مسدودکند.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از رویترز، ســند دولتی مربوط به این 
اقدام به تاریخ ۲۱ می  ۲۰۲۵ اســت و معاون رئیــس اداره مخابرات وزارت 
فناوری اطلاعات این کشور آن را امضا کرده است. در این سند به شرکت های 
مخابراتی دستور داده شده تا اقداماتی برای مسدودسازی تلگرام انجام دهند 

و گزارش آنها را تا دوم ژوئن به وزارتخانه ارائه کنند.
این وزارتخانه از تهیه کنندگان سرویس های مخابراتی خواسته راه حل ها و 

اقداماتی برای جلوگیری از فعالیت های تلگرام در ویتنام انجام دهند.
در ســند مذکور آمده؛ وزارتخانه از ســوی دپارتمان امنیت ســایبری 
کشــور عمل می کند زیرا طبق گزارش پلیس ۶۸درصــد از ۹۶۰۰ کانال و 
گــروه تلگرامی در این کشــور قانون را نقض کرده انــد و فعالیت هایی مانند 
کلاهبرداری، قاچاق موادمخدر و موارد مشــکوک به ارتباط با تروریســم از 

جمله فعالیت های غیرقانونی هستند که از طریق این برنامه انجام شده اند.
یکی از مقامات وزارتخانه فناوری ویتنام صحت این سند را تایید و اعلام 
کرد: اقدام مذکور پس از آن اتخاذ شــده که تلگرام نتوانست داده های کاربر 

را در پاسخ به درخواست دولت برای تحقیقات مجرمانه به اشتراک بگذارد.

 تلگرام 
فیلتر شد

ویتنام

رئیسکلدادگستریهرمزگانگفت:حجمذخیره
مخازنسوختقاچاقدربندرکلاهیغیرقابلتصورو
بیشاز۲۱میلیونو۵۰۰هزارلیتراستکهباتولیدروزانه

یکپالایشگاهبرابریمیکند.
به گزارش خبرگزاری میزان، مجتبی قهرمانی با تشریح 
جزئیات عملیات بزرگ دستگاه قضائی و فراجا برای پاکسازی 
بندر کلاهی از مخازن و زیرساخت های قاچاق سوخت، اظهار 
داشت: قاچاق سوخت در بندر کلاهی به لحاظ حجم و زمان 
کار، یک مشــکل مزمن و ریشه ای است که به مرور زمان و 
طی چندین ســال شکل گرفته و به آرامی به وضعیت فعلی 

رسیده است. 
قهرمانی ادامه داد: حجم ذخیره مخازن سوخت قاچاق در 
بندر کلاهی غیرقابل تصور و بیش از ۲۱میلیون و ۵۰۰هزار 

لیتر است که با تولید روزانه یک پالایشگاه برابری می کند. 
وی افزود: اگر ۱۰هزار نیســان هم به بندر کلاهی آورده 
شــوند، نمی توانند ذخایر سوخت قاچاق موجود در این بندر 

را تخلیه کنند. 
رئیس کل دادگستری هرمزگان با بیان اینکه شبکه قاچاق 
ســوخت شبکه ای نیست که طی یک الی دو روز ایجاد شده 
باشد، گفت: قطعاً ضعف های مختلفی چه در حوزه نظارت و 
چه در حوزه اجرائی و سایر حوزه ها باعث شده که این شرایط 

ایجاد شود و چنین اتفاقی بیفتد. 
قهرمانی همچنین با بیان اینکه شــبکه قوی، قدرتمند، 
ثروتمند و پرنفوذ قاچاق ســوخت از هر ابزاری برای پیشبرد 
اهداف نامشــروع خود استفاده می کند، اظهار داشت: یکی از 
سیاســت های آنها که در حال حاضر ضربه جدی و اساسی 
خورده است، این بود که کارشان را پنهان می کردند و حتی 
اجازه ورود رســانه ها را به منطقه نمی دادند تا حجم عملیات 
و حجم فعالیت های مجرمانه شان دیده نشود و یکی دیگر از 
کار هایی که می کنند نیز فضاسازی و جوسازی هایی است که 

برای آن از قدرت و نفوذ و ثروتی که دارند استفاده می کنند.
وی بیان داشــت: سران مافیای قاچاق سوخت علی رغم 
ضربات وارده به آنها، با اتهام زنی علیه افراد و فضاســازی ها و 
سوءاستفاده از موضوعات مختلف کماکان دنبال این هستند 

که مقاصد نامشروع خودشان را دنبال کنند.
رئیس شورای قضائی استان هرمزگان یادآور شد: حجم 
ســود و درآمد های قاچاق ســوخت آن قدر سرشار است که 
سرکردگان قاچاقچیان به راحتی از آن نمی گذرند و دنبال این 

هستند که بتوانند فعالیت های خود را ادامه دهند.
قهرمانــی گفت: مــا درخصوص سرشــبکه های قاچاق 
سوخت پرونده های محکم، مستند و متقنی تشکیل داده ایم 
و با آنها برخورد هــای قاطع و بازدارنده ای هم در مورد جرم 
و مجازات شــان و هم در مورد کُل اموالی که از حوزه قاچاق 

سوخت تحصیل کرده اند، انجام خواهیم داد. 
وی تأکید کرد: در مورد افرادی که با این شبکه ها همکاری 
می کننــد نیز همان طور که قبلًا نیــز اعلام کرده ایم، مجدداً 
هم هشدار می دهیم که همکاری خود را با قاچاقچیان قطع 
کننــد چرا که تحت رصد و نظارت دقیق اطلاعاتی امنیتی و 

انتظامی هستند. 
رئیس کل دادگستری هرمزگان بیان داشت: افرادی که 
با دســتگاه قضائی و مأموران همکاری داشــتند و خودشان 
مخازن ســوخت قاچاق را جمع آوری کردند و تحویل دادند، 
قطعاً مشمول تخفیف مجازات می شوند و مساعدت های لازم 

به آنها انجام خواهد شد.
دستگیري قاچاقچیان 55 میلیون لیتري سوخت

 با بارنامه هاي صوري
خبر دیگر از قاچاق ســوخت اینکه؛ رئیس پلیس امنیت 
اقتصادي از دستگیري قاچاقچیان ۵۵ میلیون لیتري سوخت 

با بارنامه هاي صوري خبر داد.
به گزارش خبرگزاري پلیس، سردار حســین رحیمي با 

اشاره به اینکه در پي دریافت اخبار به دست آمده درخصوص 
فعالیت یک باند سازمان یافته که با جعل بارنامه هاي صوري در 
زمینه قاچاق فرآورده هاي سوختي موضوع در دستورکار پلیس 
امنیت اقتصادي فراجا قرار گرفت، گفت: اعضاي این باند در 
قالب یک شرکت تجاري در پوشش صادرات از طریق مبادي 
رسمي در بنادر جنوبي کشــور اقدام به قاچاق فرآورده هاي 

سوختي به کشورهاي حاشیه خلیج فارس مي کردند.
وی با اشاره به اینکه اعضا این باند بیش از ۵۵ میلیون لیتر 
ســوخت قاچاق را در قالب صادرات براي یک شرکت صوري 
و کاغــذي با تهیه بارنامه هاي داخلي با عنوان قیر محلول از 
مبادي رسمي به خارج کشور صادر کرده بودند، افزود: اعضای 
۴نفره این باند دستگیر و تلاش براي شناسایي و دستگیري 

سایر عوامل و مرتبطین این پرونده ادامه دارد.
توقیف کشتی حامل ۳ میلیون لیتر سوخت قاچاق

رئیس پلیس امنیت اقتصادی فراجا همچنین از توقیف 
کشتی حامل ســه میلیون لیتر سوخت قاچاق و دستگیری 

۱۴ نفر خبر داد.
به گزارش ایسنا، سردار حسین رحیمی گفت: با پایش های 
صورت گرفته و با همکاری و تعامل و هم افزایی پلیس امنیت 
اقتصادی و مرزبانی فراجا یک فروند کشتی حامل بیش از سه 
میلیون لیتر گازائیل قاچاق در آب های ساحلی استان هرمزگان 

توقیف و ۱۴ نفر اعضا این باند دستگیر شدند.
رحیمی ادامه داد: براســاس بررسی های صورت گرفته، 
اعضــای این باند قاچاق، پس از بارگیری ســوخت گازوئیل 
در یکی از لنگرگاه های جنوبی سامانه AIS خودی به منظور 
گمراه کردن ماموران و فرار از دســت قانون خاموش کرده و 
قصد انتقال سوخت به یکی از کشورهای حاشیه خلیج فارس 

را داشتند.
وی افزود: اعضای ایــن باند در مواجه با پلیس اقدام به 
تیراندازی به ســمت ماموران کردند که در نهایت با شهامت 

و درایت همکاران در این عملیات، اعضا این باند بدون انجام 
تیراندازی متقابل دســتگیر و کشتی حامل سوخت قاچاق 
توقیف شد. اعضای این باند سازمان یافته دستگیر و بررسی های 
تکمیلی درخصوص این پرونده برای شناسایی سایر عوامل و 

مباشران و معاونان آن ادامه دهد.
رئیس پلیس امنیــت اقتصادی با تاکید بر اینکه قاچاق 
سوخت در حقیقت قاچاق و به یغما بردن سرمایه ملی است، 
گفت: ســتاد خبری پلیس امنیت اقتصادی فراجا با شماره 
۰۹۶۳۰۰ آماده دریافت اخبار و اطلاعات هموطنان درخصوص 

جرایم مختلف اقتصادی از جمله قاچاق سوخت است.
کشف 2 میلیون و 500 هزار لیتر گازوئیل قاچاق 

در آب هاي هرمزگان
از ســوی دیگر؛ فرمانده مرزباني انتظامي از هوشــیاري 
مرزبانان پایگاه دریاباني بندرعباس و کشف مقدار دو میلیون 
و ۵۰۰ هزار لیتر ســوخت قاچاق از نوع گازوئیل در آب هاي 

خلیج فارس خبر داد.
سردار احمدعلي گودرزي به خبرگزاری پلیس گفت: در 
راستاي مبارزه جدي و مستمر با قاچاقچیان سوخت، مرزبانان 
اســتان هرمزگان مســتقر در بندرعباس با اشراف و تسلط 
اطلاعاتي بر آب هاي انحصاري جمهوري اسلامي ایران، پس 
از کسب خبري مبني بر فعالیت قاچاقچیان سوخت به وسیله 
یک فروند کشتي، براي بررسي موضوع به محل اعزام شدند.

گودرزی با اشــاره به موفقیت مرزبانان در شناســایي و 
توقیف این کشــتي در عملیاتي مقتدرانه، افزود: مرزبانان در 
این عملیات در بازرســي از کشتي، موفق به کشف مقدار دو 
میلیون و ۵۰۰ هزار لیتر سوخت قاچاق که به مقصد کشورهاي 

همسایه بارگیري شده بود، شدند.
وی با اشــاره به دســتگیري ۱۳ متهم و تحویل آنان به 
مراجع قضایي، عنوان کرد: کارشناسان ارزش ریالي محموله 

کشف شده را 7۰۰ میلیارد ریال برآورد کردند.

رئیسکلدادگستریهرمزگان:

ذخایر سوخت قاچاق در بندر کلاهی
 با تولید روزانه یک پالایشگاه برابری می کند

رئیسسازمانثبتاسنادواملاککشور:

اسناد قولنامه ای تنظیم شده پس از اجرای »قانون الزام به ثبت رسمی« بی اعتبار هستند

رئیسسازمانغذاوداروازنهائیشدنضوابطفروشاینترنتی
داروخبردادوگفت:فعالیتپلتفرمهادراینحوزهصرفاًدرچارچوب

مقرراتوبانظارتدقیقسازمانغذاودارومجازخواهدبود.
به گزارش ســازمان غذا و دارو، مهدی پیرصالحی با اشــاره به ضرورت 
ســاماندهی عرضه آنلاین دارو، اظهار داشــت: فروش اینترنتی دارو به طور 
کلی ممنوع نشده اســت، اما فعالیت بدون ضابطه و نظارت نمی تواند، ادامه 

پیدا کند.
پیرصالحی با بیان اینکه تعدادی از پلتفرم ها بدون مجوز قانونی و خارج 
از اصــول نظارتی اقدام به فروش دارو کرده اند، افزود: به همین دلیل، فعالیت 
برخی از این ســکو ها متوقف شــد تا روند فروش دارو در فضای مجازی در 

مسیر قانون قرار گیرد.
وی تأکید کرد: موضوع فروش دارو با ســایر کالا ها متفاوت است. تأمین 
دارو تابع ضوابط سخت گیرانه ای است و برای حفاظت از سلامت مردم، رعایت 
این الزامات ضروری اســت. به ویژه در حوزه فروش اینترنتی، باید از انتشــار 
اطلاعات شــخصی بیماران و ورود دارو های تقلبی یا گران فروشی جلوگیری 

شود.
رئیس سازمان غذا و دارو از تدوین و نهائی شدن ضوابط فروش اینترنتی 
دارو خبر داد و گفت: بر اســاس این ضوابط، سکو ها فقط در صورت اتصال به 
سامانه واســط که تحت نظارت سازمان عمل می کند، مجاز به ارائه خدمات 
خواهند بود. در این ساختار، اطلاعات بیماران نزد داروخانه ها محفوظ می ماند 

و امکان انتخاب داروخانه برای مردم فراهم می شود.
پیرصالحــی ادامــه داد: موارد متعددی از تخلف در فروش دارو شــامل 
عرضه اقلام بدون مجوز، قیمت گذاری غیرقانونی و فروش دارو های غیرمجاز 
از ســوی مراجع نظارتی گزارش شده که این موضوع ضرورت اجرای ضوابط 

سخت گیرانه تر را دوچندان کرده است.
رئیس ســازمان غذا و دارو بیان داشت: هدف اصلی این اقدامات، تأمین 
دسترسی آســان و ایمن مردم به دارو اســت. با اجرای این ضوابط، علاوه بر 
حفظ حقوق بیماران، امکان فعالیت شــفاف و قانونمند سکو های معتبر نیز 

فراهم خواهد شد.

رئیسسازمانغذاودارو:

ضوابط فروش اینترنتی دارو نهائی شد

رئیسسازمانثبتاسنادواملاککشوربااشاره
بــهلازمالاجرابودنقانونالزامثبترســمیاموال
غیرمنقولتأکیدکرد:اسنادیکهپساز۳تیرماه۱۴۰۳
بهصورتقولنامهایتهیهشوند،فاقداعتبارهستند.

به گزارش خبرگزاری تسنیم، حسن بابایی  در نشست با 
مدیران استان گلستان با اشاره به قانون الزام به ثبت رسمی 
اموال غیرمنقول گفت: این قانون از ۳ تیرماه ۱۴۰۳ لازم الاجرا 
شده و برخی مواد قانون به طور کامل اجرا شده است و برخی 

مواد فرصت برای اجرا دارند.
بابایــی افزود: از زمان لازم الاجرا شــدن قانون، اســناد 
حدنگاری مشمول این قانون هستند. درخصوص اسنادی که 
به رنگ سبز هستند، از زمان لازم الاجرا شدن این قانون اگر 
این اسناد به صورت اسناد عادی یا قولنامه ای تنظیم شود در 
هیچ دستگاهی پذیرفته نیست. به رغم تصویب و ابلاغ قانون 
و اطلاع رسانی در رسانه های مختلف، بعضاً برخی از مردم یا 
متصدیان املاک اقدام به تنظیم سند عادی یا قولنامه می کنند 
که عواقب آن به عهده افراد است و هیچ عذری پذیرفته نیست.

وی با تأکید بر اینکه سند عادی قابل قبول نیست، ادامه 
داد: اگر فروشــنده یا خریدار به دادگاه مراجعه کنند، دادگاه 

وارد ماهیت دعوی نمی شــود چون دعوی قابل اســتماع در 
دادگاه نیســت. بــا قولنامه، دیگر نمی تــوان طرح دعوی یا 

احقاق حق کرد.
رئیس ســازمان ثبت اسناد و املاک کشور بیان داشت: 
تاریخ صدور سند مسئله بسیار مهمی است، یک قرن تاریخ 
قانون گــذاری در حوزه ثبت داریم اما ۳ تیرماه ۱۴۰۳ تاریخ 
تحولی در حوزه ثبت است. به قصد اسناد را سبزرنگ طراحی 
کردیم، اسنادی را که قبل از این تاریخ هستند، می توان قولنامه 

یا اسناد عادی برای آنها تنظیم کرد.
بابایی با اعلام اینکه ســازمان ثبت بحث تبدیل اســناد 
دفترچه به تک برگ را در دســتورکار قرار داده است، گفت: 
در برخی استان ها دهیاران مکلف به تبدیل اسناد دفترچه ای 
روستایی به تک بر گ شدند و در این زمینه باید اقدامات ضربتی 
انجام شود، باید سند دفترچه ای جمع شود و طبق قانون هیچ 
خدماتی به سند دفترچه ای نباید داده شود و قابل قبول نیست.

رسیدگی به قولنامه ها در دادگاه
 منوط به ثبت در سامانه های الکترونیکی

در همین زمینه، مدیرکل اداره کاداســتر سازمان ثبت 
اسناد و املاک کشور گفت: چنانچه قولنامه ها و اسناد عادی 

در سامانه های الکترونیکی ثبت نشوند، در دادگاه رسیدگی 
نخواهد شد.

به گزارش خبرگزاری صداوســیما، محمدعلی فلاح با 
حضور در شبکه خبر درباره اجرای قانون الزام به ثبت رسمی 
معاملات اموال غیرمنقول و سرانجامِ قولنامه های دست نویس 
در ایــن قانون، افزود: با تصویب قانون الزام به ثبت رســمی 
معاملات اموال غیرمنقول، قولنامه های عادی و اسناد ماکلیت 
آجری رنگ با اسناد مالکیتی که پس از اجرای قانون )از تیر 
۱۴۰۳( ثبت شده اند از نظر نقل و انتقال با هم تفاوت دارند.

فلاح ادامه داد: اســناد مالکیت آجری رنگ به شیوه های 
ســنتی و قدیمی در بنگاه های مشاوران املاک قابلیت نقل 
و انتقــال دارند، اما درباره اســناد مالکیت که پس از اجرای 
قانون الزام صادر شــده، نقل و انتقال در ســامانه ها ثبت و 
به طور رســمی انجام شود و چنانچه غیر از این مسیر طی 
شود قولنامه های تنظیمی در مراجع قضائی و اداری قابلیت 

رسیدگی ندارد.
وی درباره سرانجامِ قولنامه های قبل از تیر ۱۴۰۳ اظهار 
داشت: در ماده ۱۰ قانون الزام سامانه ساماندهی اسناد عادی 
پیش بینی شد که به زودی راه اندازی خواهد شد و مالکان دو 

سال فرصت دارند اسناد عادی و قولنامه های دست نویس را 
در این ســامانه بارگذاری کنند و نقل و انتقال هم در همین 

سامانه انجام خواهد شد.
مدیرکل اداره کاداســتر ســازمان ثبت اسناد و املاک 
کشور بیان داشــت: چنانچه اسناد عادی در این بازه زمانی 
۲ســاله قولنامه در سامانه ساماندهی اسناد عادی بارگذاری 
نشود، بر اساس ماده ۱ قانون الزام در مراجع قضائی رسیدگی 

نخواهد شد.
فلاح افــزود: در مرداد پارســال ســامانه های کاتب و 
خودنویس را به سامانه ثبت الکترونیک اسناد متصل کردیم 
و مشاوران املاک و سردفتران اسناد رسمی به این سامانه ها 
دسترسی دارند. تاکنون بیش از ۱۱۹هزار مشاور املاک در 
سراســر کشور به این سامانه ها متصل شده اند و پیش نویس 

قولنامه ها در این سامانه ها انجام می شود.
وی درباره وضع مالکیت املاک تعاونی ها با ســند مادر 
گفت: بر اساس آئین نامه ماده ۱۰ قانون الزام، تکلیف این املاک 
مشخص شده و مالکان یا صاحبان سهام می توانند اسناد خود را 
 در سامانه ساماندهی اسناد عادی بارگذاری کنند و سند تک برگ 

بگیرند.

پیشنهاد رئیس تعزیرات برای مقابله با گران فروشی نانوایی ها
اصلاح برای گفت: تعزیرات رئیسســازمان
ساختارتوزیعیارانهوجلوگیریازسودجوییدر
زنجیرهتأمینآردتاتولیدنان،پیشنهادمیشود

یارانهمستقیماًبهمصرفکنندهپرداختشود.
علی فرهادی در گفت وگو با خبرگزاری تسنیم درباره 
موضوع گران فروشی نان و نقش دستگاه های مختلف در 
نظارت بر این موضوع اظهار داشــت: ســازمان تعزیرات 
به طور مســتمر با تخلفات حوزه نــان برخورد می کند و 

نظارت های ما به صورت میدانی و هدفمند ادامه دارد.
فرهادی افــزود: البته این نظارت ها تنها از ســوی 
تعزیرات نیســت و ســایر نهادهــا نیز در ایــن فرآیند 
مسئولیت دارند، با این حال، همچنان شاهد گران فروشی 

در برخی نانوایی ها به ویژه در تهران هستیم.
وی با تأکید بر لزوم اطلاع رســانی شــفاف قیمت ها 
ادامــه داد: یکی از دلایل اســتمرار تخلفات، بی اطلاعی 
مشــتریان از قیمت مصوب نان است. با وجود تأکید بر 

نصب نرخ نامه در معرض دیــد مردم، برخی نانوایی ها از 
اجرای این مصوبه سر باز می زنند. در صورتی که قیمت 
نان به صورت واضح و شــفاف در معرض دید مشــتریان 
باشد، این موضوع خود به عنوان یک عامل بازدارنده عمل 
خواهد کــرد و نقش پیشــگیرانه ای در کاهش تخلفات 

خواهد داشت.
رئیس سازمان تعزیرات در بخش دیگری از سخنان 
خود پیشــنهاد داد: برای اصلاح ســاختار توزیع یارانه و 

جلوگیری از ســودجویی در زنجیره تأمین آرد تا تولید 
نان، بهتر است یارانه مستقیماً به مصرف کننده پرداخت 

شود و نانوایی ها از چرخه دریافت یارانه خارج شوند.
فرهــادی تأکید کــرد: در چنین مدلــی، مردم نان 
را بــا قیمت واقعی خریداری می کننــد، اما یارانه آن به 
حساب شــان واریز می شود. این روش هم بر کیفیت نان 
تأثیر مثبت خواهد داشــت، هم از سودجویی برخی در 

زنجیره تولید جلوگیری می کند.

رئیسسازماننظامپرستاریگفت:درحال
حاضرناترازیشدیددرحوزهپرستاریداریم
وباوجودبیشــترینتعدادفارغالتحصیلدر
منطقه،ازنظرنسبتپرستاریکیازپایینترین

جایگاههاراداریم.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، احمد نجاتیان در 
یک برنامه تلویزیونی درباره مطالبات و مشکلات حوزه  
 پرســتاری اظهار داشت: معوقات کارانه  پرستاران از

 ۹ مــاه به ۶ ماه کاهش یافته و تقریباً تمام ســال 
گذشته، پرداخت کارانه به طور مرتب انجام شده است. 
در حوزه اضافه کار نیز معوقات از ۵ ماه به ۳ ماه کاهش 
پیدا کرده است. مبلغ اضافه کار نیز از ساعتی ۲۵هزار 
تومان به حدود 7۰هزار تومان افزایش یافته اســت. 
این موارد، بخشی از بار سنگین گلایه های  پرستاران 

را کاهش داده است. 
نجاتیــان ادامه داد: در حوزه پرداخت تعرفه نیز 

 از متوســط ۳ تا ۴ میلیون، امــروز به حدود ۶.۵ تا 
7 میلیــون تومان رســیده ایم و امیدواریم با تعرفه 

امسال، این رقم افزایش یابد.
وی در پاســخ به سؤالی مبنی بر کمبود  پرستار 
بیان داشــت: در حال حاضر، حــدود ۵.۹ میلیون  
پرســتار در جهان کمبود داریــم. نکته مهم دیگر، 
توزیع نامناسب  پرستاران است؛ به طوری که ۵۰درصد  
پرســتاران در مناطقی خدمــت می کنند که تنها 

۱7درصد از جمعیت جهان را شامل می شود.
رئیس ســازمان نظام  پرستاری با بیان اینکه ما 
هم در جذب نیروی  پرســتاری مشکل داریم و هم 
در نگه داشــت آنها، افزود: طبق آمار اعلامی وزارت 
بهداشــت، ســالانه حدود هزار و ۸۰۰  پرستار فقط 
از بیمارستان های دولتی کشــور خارج می شوند و 
مهاجــرت می کنند. در کنار موضوعات معیشــتی 
نظیــر افزایش حقوق و کارانه، به نظر می رســد که 

باید در حوزه رفاهی  پرســتاران نیز اقدامات اساسی 
انجام شود. ما قبول داریم که دولت در شرایط فعلی 
توان محدودی برای افزایش حقوق دارد، اما می توان 
از مسیرهایی مثل مســکن، اقامتگاه ها، پانسیون ها 
و ارتقای شــأن آنها در محیط کار به بهبود شرایط 

کمک کرد.
نجاتیان گفت: این کمبود، در سطح جهانی واقعی 
است. اما شکل کمبود  پرستار در ایران با سایر کشورها 
تفاوت دارد. در حالی که بسیاری از کشورها به دلیل 
نبود نیروی  پرستار دچار کمبود هستند، ما در ایران 
با وجود بیشترین آموزش  پرستاری در سطح منطقه، 
یکی از پایین ترین نسبت های  پرستار به تخت را داریم. 
این تعارض، یکی از اشــکالات اساسی نظام سلامت 
ماست. به نظر می رسد ریشه این مشکل، در نبود نگاه 
جدی و مسئولانه در نهادهایی است که تصمیم گیر 

در حوزه استخدام  پرستاران هستند.

وی بیان داشت: همین روند باعث شده ما امروز 
با یک ناترازی شدید در حوزه  پرستاری مواجه باشیم. 
واژه »ناتــرازی« این روزها در بســیاری از حوزه ها 
استفاده می شود. در  پرستاری نیز، با وجود بیشترین 
تعداد فارغ التحصیل در منطقه، از نظر نسبت  پرستار 
یکی از پایین ترین جایگاه ها را داریم. این نتیجه نگاه 
نادرست و یکسان سازی برخی سازمان ها نسبت به 

همه نهادهای دولتی، از جمله حوزه سلامت است.
رئیس سازمان نظام  پرســتاری گفت: در حالی 
که تصمیم دولت این بود که سالانه ۱۰هزار  پرستار 
استخدام شــود، ما ظرفیت آموزش  پرستاری را به 
۱۲هزار نفر در سال رسانده ایم. دانشکده های  پرستاری 
و بیمارستان ها نیز پای کار آمده اند. اما وزارت بهداشت 
در پنج سال گذشته کمتر از ۱۰هزار نفر را توانسته 
جذب کند، حتی بخشی از این تعداد نیز مربوط به 

تبدیل وضعیت  پرستاران شرکتی بوده است.

رئیسسازماننظامپرستاری:

با وجود بیشترین آموزش  پرستاری در منطقه، یکی از پایین ترین نسبت تعداد  پرستار را داریم

معــاونحملونقلوترافیکشــهرداریتهران
اعلامکردکهبهمددوجودمترودرپایتخت،ســالانه
حدود۳۰۰میلیونلیترصرفهجوییدرمصرفسوخت

صورتمیگیرد.
محســن هرمــزی در گفت و گو با ایســنا با اشــاره به 
۵۰ســالگی متروی تهــران و با بیان اینکه آنچــه در تاریخ 
پنجاه ساله شرکت متروی تهران به چشم می خورد، حاکی از 
دوران پرفرازونشیبی است که البته ماحصل آن، بلوغ صنعت 
ساخت و بهره برداری از شبکه حمل ونقل ریلی درون شهری 
اســت، اظهار داشت: گرچه تاریخ تأســیس شرکت متروی 
تهران ســال ۱۳۵۴ است؛ اما عملًا شــروع فعالیت جدی و 

مستمر این شــرکت از اواسط دهه ۶۰ خورشیدی است که 
بیش از یک دهه تلاش برای ســاخت اولین تونل های مترو 
صورت گرفت و در ادامه از ســال ۱۳77 بود که نخســتین 

ایستگاه های شبکه متروی تهران به بهره برداری رسید.
هرمزی با بیان اینکــه از آن روزها تاکنون که قریب به 
۲7 سال می گذرد و مترو صاحب حدود ۳۰۸ کیلومتر مسیر 
در حال بهره برداری و ۱۶۰ ایســتگاه فعال شده است، ادامه 
داد: این فرآیند تا تکمیل خطوط هفت گانه فعلی که در نیمه 
نخست ســال ۱۴۰۴ محقق خواهد شد، ادامه یافته و البته 
بخش های توســعه ای برخی خطوط مانند خط ۴، خط ۶ و 

خط 7 مترو نیز باید دنبال شود.

وی افزود: مأموریت جدید شرکت متروی تهران، احداث 
چهار خط جدید ۸ تا ۱۱ مترو است تا در هم افزایی خطوط 
هفت گانه موجود و خطوط چهارگانه در دســت احداث، یک 
شبکه جامع و فراگیر در اختیار شهروندان پایتخت قرار گیرد؛ 
شبکه ای که اقصی نقاط پایتخت را پوشش حمل ونقلی داده 
و مردم بتوانند در هر نقطه از شــهر طی کوتاه ترین مســیر 

ممکن، به سیستم حمل ونقل عمومی دسترسی پیدا کنند.
معــاون حمل ونقل و ترافیک شــهرداری تهران با بیان 
اینکه در وصف مواهب و اثرات بهره مندی از شــبکه راه آهن 
ریلــی زیرزمینی در تهران همین بس که به مدد وجود مترو 
در پایتخت، سالانه حدود ۳۰۰ میلیون لیتر صرفه جویی در 

مصرف ســوخت صورت می گیرد، گفت: از طرفی در صورت 
ساخته نشدن این مد حمل ونقلی، روزانه حدود ۳۰ کیلومتر به 
طول صف ترافیک خودروها در بزرگراه ها و معابر حمل ونقلی 
اضافه می شــد. ضمن اینکه استفاده از مترو و جایگزینی آن 
با وســائل نقلیه شخصی، ســالانه باعث جلوگیری از انتشار 

چندصد هزار تن آلاینده های زیست محیطی می شود.
وی در مورد اشــتغال زایی مترو یادآور شــد: در بحث 
اشتغال زایی این صنعت، کافی است بدانیم برای ساخت هر 
کیلومتر خط مترو حدود ۸۲۵ نفر شغل به صورت مستقیم 
ایجاد می شود. این عدد به ازای هر کیلومتر مترو شامل قریب 

به چهار هزار شغل غیرمستقیم خواهد شد.

معاونحملونقلشهرداریتهران:

سالانه ۳۰۰ میلیون لیتر سوخت با استفاده از مترو صرفه جویی می شود

بازداشت ۲ کپی کننده کارت های بانکی
رئیــسپلیسفتــایتهرانازدســتگیریدو
کلاهبرداردهههشــتادیکهازحسابمشتریاندر
رستورانهاوفروشگاههاپولبرداشتمیکردند،خبر

داد.

بــه گزارش ایســنا، ســرهنگ داوود معظمی گودرزی 
در ارتبــاط با جعل کارت های بانکی گفت: شــگرد متهمان 
ایــن بود که در نقش صندوق دار، کارت بانکی مشــتریان را 
به دســتگاه های اســکیمر یا همان کپی کارت نزدیک کرده 

و اطلاعــات آنهــا را ســرقت می کردند. این افــراد در دکه 
روزنامه فروشی، پارکینگ و کارواش نسبت به کپی کارت های 
بانکــی اقدام کرده انــد. معظمی گودرزی افــزود: صاحبان 
کارت های بانکی، کارت هــای خود را در اختیار دیگران قرار 

ندهند. همچنیــن کارت خرید روزانه می بایســت از کارت 
حســاب پس انداز جدا باشــد. وی درباره ضرورت حفظ رمز 
کارت بانکی گفت: صاحبان کارت های بانکی می بایست رمز 

کارت خود را در اختیار دیگران قرار ندهند.

رئیسمرکزپزشــکیحجوزیارتهلالاحمرگفت:متأسفانه
یکزائر۵۹ســالهایرانیپسازانجاماعمالعمرهتمتعودرحال
طوافمستحبیدچارحملهقلبیشدهوقبلازرسیدناورژانس

فوتکرد.
به گزارش تسنیم، سیدعلی مرعشی در گفت وگویی با اشاره به تمهیدات 
مناسب برای خدمت رسانی درمانی به زائران بیت الله الحرام، در تشریح آخرین 
وضعیت سلامتی زائران گفت: در حال حاضر بیماری های تنفسی شایع ترین 
بیماری در میان زائران از جمله حج گزاران ایرانی اســت که عمدتاً با مصرف 
دارو و رعایت بهداشتی پس از سپری کردن طول درمان بهبود پیدا می کنند.

مرعشــی همچنین با اشاره به اینکه در حال حاضر هیچ بیمار ایرانی در 
مدینهًْ النبی)ص( بســتری نیست، افزود: ۱۰ نفر از هموطنان در مکه بستری 
هستند که بیماری تنفسی و درگیر شدن ریه ها، شکستگی، نارسایی قلبی و 
مشکلات کیســه صفرا از دلایل بستری شدن این زائران است. برخی از این 
۱۰ زائر نیاز به عمل جراحی دارند، عمل جراحی تعدادی از آنها انجام شده و 

تعدادی دیگر هم در حال فراهم کردن شرایط عمل هستند.
وی گفت: متأســفانه یکی از زائران ۵۹ســاله ایرانی بدون هیچ ســابقه 
بیماری قلبی و فشارخون یا دیابت، پس از انجام اعمال عمره تمتع و در حالی 
که مشغول طواف مستحبی به نیت والدین بود، دچار حمله قلبی شده و قبل 

از رسیدن اورژانس جان به جان آفرین تسلیم کرد.
رئیس مرکز پزشکی حج افزود: منتظر تصمیم اولیای دم ایشان هستیم تا 

مقدمات انتقال پیکر وی به وطن را فراهم کنیم.

فوت یک زائر ایرانی 
هنگام طواف مستحبی در حج ۱۴۰۴

سرویس اجتماعی-
نگاهیبهدرودیوارشــهروحتیبرخیســایتهایمشهور
آگهیهایاینترنتی،نشانازرخنهدلالانبهعرصهخریدوفروش

وامازدواجدارد.
به گزارش کیهان، اگر در هنگام تردد در سطح شهر نگاهی به در و دیوار 
و حتی کف پیاده روها بیندازید، یکی از پرتکرار ترین آگهی هایی که مشاهده 

می کنید، آگهی خرید و فروش وام ازدواج است!
البته این تبلیغ تنها به ســطح شهر 
محدود نیســت و این روزها ســایت های 
مشهور آگهی های اینترنتی نیز به وفور و 
بدون محدودیت انواع آگهی های خرید و 

فروش وام ازدواج را درج می کنند.
داســتان وام ازدواج خــود حکایــت 
خاصــی دارد و هدف این بوده اســت که 
باعث رونق ازدواج و حل مشــکل جوانان 
شود اما در شرایطی که در نوبت ماندن و 

گذراندن هفت خان بانک ها سختی های خود را دارد، گویا این وام در مواقعی 
باعث رونق بازار دلالان و فرصت طلبان را فراهم کرده است.

سؤال اینجاست که مگر خرید و فروش وام آن هم وام ازدواج امری قانونی 
و شــرعی است که این دلالان به راحتی در سطح شهر آگهی می چسبانند یا 

سایت های آگهی را به تسخیر خود درمی آورند؟
آیا مســئولان بانک مرکزی، پلیس اقتصادی و نهادهای مسئول وظیفه 
برخورد با کسانی که وام ازدواج را وسیله منفعت طلبی خود کرده اند ندارند؟

در این شــرایط این دســتگاه ها باید با آسیب شناسی و کشف رخنه ها و 
همچنیــن علت گرایش برخی زوج ها به فروش این وام به این مســئله وارد 

شوند. 
قطعاً کاری همچون تهیــه وام ازدواج از طریق غیرمعمول و با محوریت 
دلالان می تواند مشکل آفرین باشد، اما باید کاری کرد که دریافت وام ازدواج 
آن قدر راحت و بدون مانع باشد که دیگر نیازی به این بازارهای کاذب نباشد و 
هم اینکه در شرایطی که بودجه پرداخت وام ازدواج محدود است. این بودجه 
به جای حل مشکل زوج های جوان به واسطه دلال بازی ها و رخنه های موجود 

سر از جای دیگر درنیاورد.

ازتبلیغخیابانیتاسایتهایمشهورآگهیاینترنتی

 رخنه آشکار دلالان 
به خرید و فروش وام ازدواج


